
 

 

 

12. december 2022 

 

snha@sam.sdu.dk 

T +456550 2291 

 

 

 

Studieadministrationen 

 

Studienævn for HA 

 

 

 

1. Godkendelse af referat 

1.1. Referat af ordinært møde d. 13. oktober 2022 

 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

2. Praksis og principper 

 

Studienævnet modtog orientering om, at der efter anmodning er foretaget fornyede, og uddybede faglige vur-

deringer af en række startmeritansøgninger fra studerende med adgangsgivende erhvervsakademi uddannel-

ser. 

Studienævnet modtog orientering om de udarbejde vurderinger, og tiltrådte disse til afgørelse. 

 

3. Orientering om afgørelser fra Styrelse, Rektorat og Meritankenævn (Lukket punkt) 

 

Intet at behandle. 

 

Referat af  

Emne  Møde i Studienævn for HA 

Dato og tidspunkt  18. november 2022 

Klokken 9.30 – 14.00 (cirka) 

Sted  Online - Teams 

Til stede   

studienævnsmed-

lemmer 

 

Afbud  

studienævnsmed-

lemmer 

 

Til stede  

administration 

 

 

 

Afbud administration 

 

Tina Lundø Tranekjer, Knud Sinding, Kenneth Schultz,  

Nils Karl Sørensen, Martin Senderovitz (Punkt 6 – 10) 

 

 

Martin Senderovitz (delvist) 

 

 

 

Julie Udbye Nielsen (Punkt 1 – 4), Selma Brackovic (Punkt 1 – 4), 

Louise Folkestad (Punkt 1 – 4), Brian Kjær Jepsen (Punkt 1 – 4), 

Kirsten Høg (Punkt 5 – 10), Maria Garfield Grønbjerg Andersen 

(Punkt 6 - 10), Dorthe Sjørslev Rasmussen (Punkt 1 – 10) (referent) 

 

Lise Abrahamsen, Charlotte von Holstein 

Mødeleder  Tina Lundø Tranekjer 

 



 

4. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (Lukket punkt) 

 

- 

 

5. Karakterstatistik E19 - F22 (Lukket punkt) 

 

Tina Lundø Tranekjer indledte med at introducere det udarbejdede materiale, og baggrunden for udarbejdelse 

af det.  

Kirsten Høg orienterede om tekniske forhold omkring det udarbejdede materiale, blandt 

 andet kort om datagrundlag og akkumulering af det. 

 

Studienævn for HA anførte, og diskuterede, en række observationer i forhold til materialet.  

Heraf nævnes: 

- Drøftelse af, om der skal lægges ”standard” threshold som selvfølgeligt skal danne henvendelse om 

handling á la den praksis der er omkring evalueringer. 

- Kan/bør der ske kobling til blandt andet undervisningsevalueringerne. 

- Ved vurdering af om der skal ske henvendelse om handling, bør der indgå en vurdering af om der kan 

være særlige forhold omkring studerende/underviserbemanding som kan være medvirkende til opnå-

ede resultater (f.eks. ”Corona årgange”). 

- Der skal dannes referencegrundlag med henblik på at skabe relaterbare data. 

- Data peger på, at studerende med Matematik A i adgangsgivende eksamen klarer sig bedre i de kvan-

titative fag en studerende med Matematik B i adgangsgivende eksamen. 

- Studienævn for HA vurderer, at der er tilfredsstillende outcome i forhold til beståelse i langt de fleste 

fag.  

- Studienævnet zoomede ind på en række fagspecifikke observationer relateret til blandt andet beståel-

sesprocenter, fremmødte/udeblevne til eksamen etc. og mulig kobling til opnåede resultater. Der var 

her ligeledes specifikke observationer omkring tematikkerne., og med udgangspunkt i det en snak/dis-

kussion om resultaterne. 

 

Materialet medtages til videre behandling på studienævnets næste møde.  

Her beslutter Studienævn for HA blandt andet ønsker til fremadrettet format og dataniveau, samt til hvordan 

materialet ønskes behandlet. 

Studienævn for HA blev orienteret om, at der arbejdes med klarlægning om muligheder for yderligere deling af 

statistikken, og de indlejrede data, blandt i forhold til HA Uddannelsesansvarlige. 

 

Studienævn for HA ytrede ønske om, at der udarbejdes overensstemmende materiale fremadrettet. Og gerne 

som en videreudbygning med denne første version som ”år 0”.  

Studienævn for HA takkede Kirsten Høg for både kvaliteten, og det meget store omfang, af det udarbejdede 

materiale. 

 

6. Censor- og eksaminatorrapporter / Marts 2022 – August 2022 (Lukket punkt) 

 

Tina Lundø Tranekjer orienterede Studienævn for HA om enkelte observationer gjort i de modtagne censor- og 

eksaminatorrapporter. 

 



 

Studienævn for HA vurderer ikke, at der er bemærkninger der kræver særlig handling. 

Der er noteret enkelte opmærksomhedspunkter. 

 

7. Undervisning og Eksamen 

7.1. Læseplaner – Campus Odense – F23 

 

Studienævnet modtog orientering. 

Tina Lundø Tranekjer kigger ind i om det er muligt, at der kan indgå oplysning om tidspunkt(er) for studiecafe 

som en del aflæseplanen. 

 

8. Status på arbejdet med lokal og fælles kvalitet i fællesfag på HA og linjefag på HA Generel 

 

Tina Lundø Tranekjer orienterede om status på arbejdet der pågår omkring implementering af lokal og fælles 

kvalitet i fællesfag på HA og linjefag på HA Generel. 

De grundlæggende retningslinjer for hvad der ufravigeligt er fælles, og for hvad der kan ske lokal(e) tilpasnin-

ger blev gentaget. Der er ikke ændret i rammen for muligheden i forhold til hvad der tidligere er meldt ud. 

 

Tina Lundø Tranekjer understregede, at det er studienævnet der kvalitetssikrer og godkender fagbeskrivel-

serne.  

 

Der er opmærksomhed på, at de tilpasninger der laves i forbindelse med arbejdet med lokal og fælles kvalitet 

potentielt, vil akkumulere en række uafklarede spørgsmål i den kommende periode. 

Skulle sådanne opstå sker kontakt til Tina Lundø Tranekjer, som så tager spørgsmålene videre til besvarelse. 

Der er klarhed i organisationen om, at de spørgsmål, og bemærkninger, der kommer, vil kunne kræve afklaring 

i forskellige niveauer i organisationen. 

 

Der er p.t. blandt andet rejst spørgsmål om muligheden for at indføre reel mødepligt i et fællesfag som lokal til-

pasning, om muligheden for at genindføre forudsætningsopgaver, hvilken praksis der skal anvendes ved frem-

adrettet behandling af genindskrivningssager. 

Bemærk at dette ikke er en udtømmende liste, blot eksempler på uafklarede spørgsmål. 

 

I forhold til ovenstående spørgsmål om reel mødepligt som lokal tilpasning signalerede nogen af studienæv-

nets medlemmer imødekommende holdning overfor muligheden. Dog med tydelig tilkendegivelse af, at det vil 

være under forudsætning af at det er en model som studienævnet kan tiltræde/godkende. Og med det tydelige 

signal, at eventuel indførelse af mødepligt som lokal tilpasning ikke kan træde i stedet for det forhold, at det 

også er nødvendigt at arbejde med den studiemiljø-kultur der gør at et sådant initiativ kommer i forslag. 

 

9. Meddelelser  

9.1. Dagsorden for møde i Studienævn for Markeds- og ledelsesantropologi, Økonomi, Matematik-Økonomi 

og Miljø og Ressource Management d. 11. oktober 2022 

9.2. Referat af møde i Studienævn for Jura d. 4. oktober 2022  

9.3. Dagsorden for møde i Studienævn for cand.merc. og cand.merc.aud. d. 24. oktober 2022 

9.4. Dagsorden for møde i Studienævn for Statskundskab, Journalistisk, Sociologi og Europæiske Studier d. 

25. oktober 2022 

9.5. Referat af møde i Studienævn for Statskundskab, Journalistisk, Sociologi og Europæiske Studier d. 27. 



 

september 2022  

9.6. Referat af møde i Studienævn for Markeds- og ledelsesantropologi, Økonomi, Matematik-Økonomi og 

Miljø og Ressource Management d. 11. oktober 2022 

9.7. Dagsorden for møde i Studienævn for Markeds- og ledelsesantropologi, Økonomi, Matematik-Økonomi 

og Miljø og Ressource Management d. 1. november 2022  

9.8. Dagsorden for møde i Studienævn for Jura  d. 1. november 2022  

9.9. Referat af møde i Studienævn for cand.merc. og cand.merc.aud. d. 24. oktober 2022  

9.10. Referat af møde i Studienævn for cand.public. d. 10. oktober 2022 

9.11. Referat af møde i Studienævn for Jura d. 1. november 2022  

9.12. Referat af møde i Studienævn for Statskundskab, Journalistisk, Sociologi og Europæiske Studier d. 25. 

oktober 2022 

9.13. Dagsorden for møde i Studienævn for Cand.public. d. 21. november 2022  

9.14. Dagsorden for møde i Studienævn for Statskundskab, Journalistisk, Sociologi og Europæiske Studier 

d. 22. november 2022 

9.15. Dagsorden for møde i Studienævn for cand.merc. og cand.merc.aud. d. 21. november 2022 

9.16. Referat af møde i Studienævn for Markeds- og ledelsesantropologi, Økonomi, Matematik-Økonomi og 

Miljø og Ressource Management d. 1. november 2022 

 

- 

 

10. Eventuelt 

 

Studienævnet modtog orientering om opstilling til Valg 2022. 

Der vælges til valget i 2022 studenterrepræsentanter til Studienævn for HA. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Tina Lundø Tranekjer   Dorthe Sjørslev Rasmussen 

Studienævnsformand   Studienævnssekretær / Academic Support 

 


